

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး

အမိန့်ကြော်ငြာစာ

အမှတ်၊ ၆၅ /၂၀၂၀

၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ နယုန်လပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်
(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန်လ ၁၇ ရက်)

စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနသည် လတ်တလောအသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ (COVID-19) ကြောင့် ထိခိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လုပ်ငန်းများ၏ စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ်“အားလုံးတစ်ပေါင်းတည်းကျော်လွှားခြင်းCOVID-19 စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ်(COVID-19 Economic Relief Plan)”နှင့်အညီအကောင်အထည်ဖော်ကုစားပေးနိုင်ရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ထားသည့် ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေဆိုင်ရာအမိန့် အပိုဒ် ၅ အရ အပ်နှင်းထားသည့်လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ ဤလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်၊ အကျိုးသက်ရောက်စေခြင်းနှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်များ

- ၁။ ဤလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေဆိုင်ရာ အမိန့်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- ၂။ ဤလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများသည် ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။
- ၃။ ဤလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများတွင် ပါရှိသော စကားရပ်များသည် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေနှင့် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေတို့တွင် ဖော်ပြထားသည့် အဓိပ္ပာယ်အတိုင်း အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။
- ၄။ အားလုံးတစ်ပေါင်းတည်း ကျော်လွှားခြင်း COVID-19 စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ် (COVID-19 Economic Relief Plan) ၏ ပန်းတိုင် ၂၊ လုပ်ငန်းအစီအစဉ် ၂.၁.၅ အခွန်ဆိုင်ရာခွန်ခွင့်များ (Tax Credits) အား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ထုတ်ပြန်ထားသည့် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေဆိုင်ရာ အမိန့်ပါ အခွန်ဆိုင်ရာ ဖြေလျော့မှုနှင့် ခံစားခွင့်များကို လိုက်နာကျင့်သုံး ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရှင်းလင်းမှုရှိစေရန်နှင့် တစ်ပြေးညီဖြစ်စေရန်အလို့ငှာ ရည်ရွယ်၍ ဤလုပ်ထုံး လုပ်နည်းအား ထုတ်ပြန်ခြင်း ဖြစ်သည်။

အခန်း (၂)

ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာ အပေါ် ပြန်အမ်းငွေရပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အခွန်ခန့်ခွင့်ပြုခြင်း အဓိပ္ပာယ်သတ်မှတ်ချက်

၅။ “ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာ”ဆိုသည်မှာအောက်ဖော်ပြပါကိစ္စရပ်တစ်ခုခုကြောင့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ်တွင် ယင်းဝင်ငွေနှစ်မတိုင်မီ ကပ်လျက်ရှိသော ဝင်ငွေနှစ် (ယခင်နှစ်) ထက် ပိုမို ပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာကို ဆိုသည် -

(က) ယခင်နှစ်နှင့် တူညီသော ဝန်ထမ်းဦးရေရှိ ဝန်ထမ်းများ၏ လုပ်ခ၊ လစာများအား တိုးမြှင့်ပေးခြင်းကြောင့် လုပ်ခ၊ လစာစရိတ် မြင့်တက်ခြင်း၊

(ခ) ဝန်ထမ်းအင်အား တိုးချဲ့ခြင်းကြောင့် လုပ်ခ၊ လစာစရိတ် မြင့်တက်ခြင်း။

၆။ ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာ စုစုပေါင်း၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ညီမျှသောပမာဏအား အခွန် ခန့်ခွင့်အဖြစ် ခန့်ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့် အခွန်ထမ်း ကစ်ဦးသည် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဝင်ငွေနှစ်တွင် လုပ်ခ၊ လစာ စရိတ် ကျပ် ၅ သိန်းကျခံခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ်တွင် လုပ်ခ၊ လစာစရိတ် ကျပ် ၈ သိန်း ကျခံခဲ့ပါသည်။ တို့ကြောင့် ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ်တွင် ထပ်တိုးပေးချေရသော လုပ်ခ၊ လစာ စရိတ် ကျပ် ၃ သိန်း အတွက် ပြန်အမ်းငွေ ရပိုင်ခွင့် မရှိသည့် အခွန်ခန့်ခွင့် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း (ကျပ် ၃ သောင်း) ခန့်ခွင့်ရရှိမည် ဖြစ်သည်။

တစ်ပြေးညီ ကျင့်သုံးရန် သတ်မှတ်ချက်များ

၇။ ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာ ပမာဏအား တွက်ချက်ရာတွင် ဝင်ငွေနှစ် တစ်နှစ်အတွက် စာရင်းပြုစုသည့်ကာလသည် သာမန်အားဖြင့် ၁၂ လ ကာလ ဖြစ်သော်လည်း နှိုင်းယှဉ်ရမည့် ဝင်ငွေနှစ်၏ လအရေအတွက်ချင်း တူညီခြင်းမရှိပါက ထပ်တိုးပေးချေရသည့် ပမာဏအား လအရေအတွက်အပေါ် အခြေခံ၍ တွက်ချက်ရမည်။ ယခင်ဝင်ငွေနှစ်၏ လအရေအတွက်သည် ၆ လတာကာလဖြစ်ပါက ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာ ပမာဏကို အောက်ပါပုံသေနည်းအတိုင်းတွက်ချက်ရမည် -

$$[(၁၂ \text{ လရှိသည့် ဝင်ငွေနှစ်အတွက်စုစုပေါင်းလစာ}) - (၂ \times ၆ \text{ လ ရှိသည့် ဝင်ငွေနှစ်အတွက် စုစုပေါင်းလစာ})]$$

၈။ ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာအတွက် အခွန်ခန့်ခွဲမှုအား ခွင့်ပြုခြင်းကြောင့် ပြန်အမ်းငွေပေါ်ပေါက်နိုင်ပါက အဆိုပါ ခန့်ခွဲမှုအား အပြည့်အဝခွင့်ပြုခြင်းမပြုဘဲ ပေးဆောင်ရန် အခွန်သုညဖြစ်သည့် ပမာဏအထိကိုသာ ခန့်ခွဲမှု ပြုရမည်။

၉။ ပြန်အမ်းငွေ ရပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အခွန်ခန့်ခွဲမှုဖြစ်သောကြောင့် ပြန်အမ်းငွေအား တောင်းခံခြင်း၊ အခြားအခွန်အမျိုးအစားများတွင် ခန့်ခွဲခြင်းနှင့် နောက်နှစ်များသို့ ဆက်လက်သယ်ဆောင်ခန့်ခွဲခြင်း မပြုရ။

၁၀။ ပြန်အမ်းငွေ ရပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အခွန်ခန့်ခွဲမှု မပြုမီ ယခင်နှစ်က သယ်ဆောင်လာသည့် ပြန်အမ်းငွေ ခန့်ခွဲမှု၊ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေအရ ပေးဆောင်ခဲ့သည့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန်တို့ကို ဦးစွာ ခန့်ခွဲရမည်။

၁၁။ ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာအပေါ် ပြန်အမ်းငွေရပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အခွန်ခန့်ခွဲမှုအား အောက်ဖော်ပြပါ နမူနာပုံစံများအတိုင်း တွက်ချက်ရမည် -

နမူနာ တွက်ချက်မှု - ၁
အခွန်ခန့်ခွဲမှုပြုသည့် အစီအစဉ်

ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် အခွန်မစည်းကြပ်မီ အသားတင်အမြတ် ကျပ် ၁၀ သိန်း ရရှိပြီး ဝင်ငွေခွန် ဥပဒေအရ ပေးဆောင်ထားသည့် ဝင်ငွေခွန် ကျပ် ၅ သောင်း ရှိသည်ဟု ယူဆပါမည်။ ထို့အပြင် အဆိုပါ အခွန်ထမ်းသည် အခွန်ခန့်ခွဲမှု ကျပ် ၃ သောင်း ရရန်ရှိသည်ဟု မှတ်ယူပါမည်။

(၁) အသားတင်အမြတ် (ဝင်ငွေ)	၁, ၀၀၀, ၀၀၀ ကျပ်
(၂) ကျသင့်ဝင်ငွေခွန် (၂၅%)	၂၅၀, ၀၀၀ ကျပ်
(နုတ်)	
(၃) ယခင်နှစ်မှ သယ်ဆောင်လာသည့် ပြန်အမ်းငွေခန့်ခွဲမှု(ရှိလျှင်)	xxxxxxxxxxxx
(၄) ပေးဆောင်ခဲ့ပြီးသည့် ဝင်ငွေခွန်/ ကြိုတင်ခွန် (ရှိလျှင်)	၅၀, ၀၀၀ ကျပ်
(၅) ပြန်အမ်းငွေရပိုင်ခွင့်မရှိသည့်အခွန်ခန့်ခွဲမှု (၁၀%)	၃၀,၀၀၀ ကျပ်
(၆) အသားတင်ပေးဆောင်ရန်အခွန်	<hr/> ၁၇၀, ၀၀၀ ကျပ်

နမူနာတွက်ချက်မှု - ၂

(ပေးဆောင်ရန် အခွန်သုညဖြစ်သည့် ပမာဏအထိကိုသာ ခုနှိမ်ခွင့်ပြုခြင်း)

ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် အခွန်မစည်းကြပ်မီ အသားတင်အမြတ် ကျပ် ၁၀ သိန်း ရရှိပြီး ဝင်ငွေခွန် ဥပဒေအရ ပေးဆောင်ထားသည့် ဝင်ငွေခွန် ကျပ် ၂ သိန်း ၄ သောင်း ရှိသည်ဟု ယူဆပါမည်။ ထို့အပြင် အဆိုပါ အခွန်ထမ်းသည် အခွန်ခုနှိမ်ခွင့် ကျပ် ၃ သောင်း ရရန်ရှိသည်ဟု မှတ်ယူပါမည်။ သို့ရာတွင် အခွန်ခုနှိမ်ခွင့် ကျပ် ၃ သောင်းသည် ပြန်အမ်းငွေရပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အခွန်ခုနှိမ်ခွင့် ဖြစ်သည့်အတွက် ပေးဆောင်ရန် အခွန်သုညဖြစ်သည့် ပမာဏအထိကိုသာ ခုနှိမ်ခွင့်ရှိမည် ဖြစ်သည်။

(၁) အသားတင်အမြတ် (ဝင်ငွေ)	၁, ၀၀၀, ၀၀၀ ကျပ်
(၂) ကျသင့်ဝင်ငွေခွန်(၂၅%)	၂၅၀, ၀၀၀ ကျပ်
(နုတ်)	
(၃) ပေးဆောင်ခဲ့ပြီးသည့် ဝင်ငွေခွန်/ ကြိုတင်ခွန်	၂၄၀, ၀၀၀ ကျပ်
(၄) ယခင်နှစ်မှ သယ်ဆောင်လာသည့် ပြန်အမ်းငွေခုနှိမ်ခွင့်	xxxxxxxxxxxx
(၅) ပြန်အမ်းငွေရပိုင်ခွင့်မရှိသည့်အခွန်ခုနှိမ်ခွင့် ၁၀% (နုတ်)	<u>၁၀,၀၀၀ကျပ်</u>
(၆) အသားတင်ပေးဆောင်ရန်အခွန်	မရှိပါ

အခန်း (၃)

ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာအပေါ် အသုံးစရိတ်အဖြစ် တိုးမြှင့်နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုခြင်း

အဓိပ္ပာယ်သတ်မှတ်ချက်

၁၂။ ဤအခန်းပါ ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာ ဆိုသည်မှာ အပိုဒ် ၅ တွင် ဖော်ပြထား သည့် အဓိပ္ပာယ်အတိုင်း အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။

၁၃။ ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာ ပမာဏ စုစုပေါင်း၏ ၁၂၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်ညီမျှသော ပမာဏအား စရိတ်အဖြစ် နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ပါသည်။ ဥပမာ ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဝင်ငွေနှစ် အတွက် အခွန်ထမ်းတစ်ဦး၏ လုပ်ခ၊ လစာ ပေးချေမှုစရိတ်သည် ကျပ် သိန်း ၁၀၀ ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ်တွင် ကျပ် သိန်း ၂၀၀ ပေးချေခဲ့ရပါသည်။ အဆိုပါ အခွန်ထမ်းအနေဖြင့် ယခင်နှစ်ထက် ပိုမိုကုန်ကျပေးချေခဲ့သည့် လုပ်ခ၊ လစာ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ၏ ၁၂၅ ရာခိုင်နှုန်း

ဖြစ်သည့် ကျပ် ၁၂၅ သိန်း ကို ဝင်ငွေမှ စရိတ်အဖြစ် နုတ်ပယ်ခွင့် ပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယင်းအခွန်ထမ်း အနေဖြင့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ်တွင် လစာအသုံးစရိတ်အတွက် အမှန်တကယ် စရိတ် ပေးချေ ငွေ ကျပ်သိန်း ၂၀၀ ဖြစ်သော်လည်း ကျပ် ၂၂၅ သိန်းကို စရိတ်အဖြစ် နုတ်ပယ်ခွင့် ရရှိမည် ဖြစ်သည်။

တစ်ပြေးညီကျင့်သုံးရန် သတ်မှတ်ချက်များ

၁၄။ အခွန်ထမ်းများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းအရှုံးပေါ်ပေါက်နိုင်စေကာမူ ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာအပေါ် ၁၂၅ ရာခိုင်နှုန်းအား စရိတ်အဖြစ် နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုရမည်။

၁၅။ ထပ်တိုးပေးချေရသည့် လုပ်ခ၊ လစာ စရိတ်အား နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုသည့်အတွက် လုပ်ငန်းမှ အရှုံးပေါ်ပေါက်ပါက အဆိုပါ အရှုံးအား ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ နောက်နှစ်များသို့ ဆက်လက် သယ်ဆောင်နုတ်ပယ်ခွင့် ပြုရမည်။

၁၆။ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ၊ အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ အခွန် ကင်းလွတ်ခွင့် ရရှိထားသော အခွန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း ဤအခန်းပါ စရိတ်နုတ်ပယ်ခွင့်နှင့် အရှုံးသယ်ဆောင်နုတ်ပယ်ခွင့်များကို ခံစားခွင့် ရှိစေရမည်။

အခန်း (၄)

မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း (Capital Equipment) များတွင် ထပ်တိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် ပြန်အမ်းငွေရပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အခွန်ခန့်ခွင့်ပြုခြင်း

အဓိပ္ပာယ်သတ်မှတ်ချက်

၁၇။ မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း(Capital Equipment) တွင် ထပ်တိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆိုရာ၌ ခြပ်မဲ့ ရရန်ပိုင်ခွင့်များအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ မြေ၊ အဆောက်အအုံ သို့မဟုတ် မြေနှင့် အဆောက်အအုံ အားဝယ်ယူခြင်း၊ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ တိုးချဲ့ခြင်းကိစ္စရပ်များ ပါဝင်ခြင်းမရှိစေရ။ ထို့ပြင် မ-တည် အပိုင်ပစ္စည်း(Capital Equipment) ပြောင်းလဲတိုးမြှင့်ခြင်းမရှိဘဲ ယခင်ဝင်ငွေနှစ်အတိုင်း ပိုင်ဆိုင် ထားသည့် လုပ်ငန်း၏ ခြပ်ရှိမတည်ပစ္စည်းများ၏ တန်ဖိုးကို တန်ဖိုးပြန်လည် သတ်မှတ်ခြင်း (Revaluation)ပြုပါက ထပ်တိုးလာသည့်ပမာဏကို ထပ်တိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်း မပြုပါ။

၁၈။ မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း (Capital Equipment) တွင် ထပ်တိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ညီမျှသောပမာဏအား အခွန်ခန့်ခွဲခွင့်အဖြစ် ခန့်ခွဲပေးရမည်။

တစ်ပြေးညီကျင့်သုံးရန် သတ်မှတ်ချက်များ

၁၉။ မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း(Capital Equipment)တွင် ထပ်တိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တန်ဖိုးလျော့ဇယားတွင် တန်ဖိုးတိုးမြှင့်လာမှုအပေါ် အခြေပြု၍ သတ်မှတ်ရမည်။ ဥပမာအားဖြင့် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဝင်ငွေနှစ်တွင် အခွန်ထမ်းတစ်ဦး၏ တန်ဖိုးလျော့ဇယားရှိ မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်းများ (အထက်အပိုဒ် ၁၇ အဓိပ္ပါယ် ဖွင့်ဆိုချက်နှင့် ကိုက်ညီခြင်းမရှိသော မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်းများ မပါ) ၏ တန်ဖိုးသည် ကျပ် သိန်း ၂၀၀၀ ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ်တွင် အဆိုပါ တန်ဖိုးလျော့ဇယားရှိ မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း(အထက်အပိုဒ် ၁၇ ပါ အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုချက်နှင့် ကိုက်ညီခြင်းမရှိသော မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်းများမပါ)၏ တန်ဖိုး ကျပ် သိန်း ၃၀၀၀ ဖြစ်သည် ဆိုပါက ယင်းအခွန်ထမ်းသည် ရရန်ပိုင်ခွင့်များတွင် ပိုမိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းအားဖြင့် တိုးလာသော မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်းအတွက် တန်ဖိုးတွင် ကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ တန်ဖိုးတိုးမြှင့်ခွင့် ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ်အတွက် အဆိုပါ အခွန်ထမ်းသည် ပြန်အမ်းငွေ ရပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အခွန်ခန့်ခွဲခွင့် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း (ကျပ် သိန်း ၁၀၀) ကို ခန့်ခွဲပေးရမည် ဖြစ်သည်။

၂၀။ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ၊ အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေတစ်ရပ်အရ အခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်၊ သက်သာခွင့်နှင့်ပြန်လည်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာအခွန်ကင်းလွတ်ခွင့် (reinvestment exemption) ခံစားရရှိနေသည့် လုပ်ငန်းများသည် ဤအခွန်ခန့်ခွဲခွင့်နှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရ။

၂၁။ မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်းတွင် ထပ်တိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် အခွန်ခန့်ခွဲခွင့်အား ခွင့်ပြုခြင်းကြောင့် ပြန်အမ်းငွေပေါ်ပေါက်နိုင်ပါက အဆိုပါ ခန့်ခွဲခွင့်အား အပြည့်အဝခွင့်ပြုခြင်း မပြုဘဲ ပေးဆောင်ရန် အခွန်သုညဖြစ်သည့် ပမာဏအထိကိုသာ ခန့်ခွဲပေးရမည်။

၂၂။ ပြန်အမ်းငွေ ရပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အခွန်ခန့်ခွဲခွင့်ဖြစ်သောကြောင့် ပြန်အမ်းငွေအား တောင်းခံခြင်း၊ အခြားအခွန်အမျိုးအစားများတွင် ခန့်ခွဲခြင်းနှင့် နောက်နှစ်များသို့ ဆက်လက်သယ်ဆောင်ခန့်ခွဲခြင်း မပြုရ။

၂၃။ ပြန်အမ်းငွေ ရပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အခွန်ခန့်ခွဲခွင့် မပြုမီ ယခင်နှစ်က သယ်ဆောင်လာသည့် ပြန်အမ်းငွေခန့်ခွဲခွင့်၊ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေအရ ပေးဆောင်ခဲ့သည့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန်တို့ကို ဦးစွာခန့်ခွဲရမည်။

၂၄။ ထပ်တိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် အခွန်ခန့်ခွဲခံစားထားသည့် မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်းအား ရယူသည့်နှစ်မှ တစ်ဆက်တည်း ၃ နှစ်အတွင်း လွှဲပြောင်းခြင်း၊ ရောင်းချခြင်း ဆောင်ရွက်ပါက အခွန်ခန့်ခွဲခံစား အငြင်းပယ်ခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပြန်လည်စည်းကြပ်ခြင်း ဆောင်ရွက် နိုင်သည်။

အခန်း (၅)

ထပ်တိုးမ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း (Capital Equipment)များအတွက် တန်ဖိုးလျော့စရိတ်ကို တိုးမြှင့်ခွင့်ပြုခြင်း

အဓိပ္ပာယ်သတ်မှတ်ချက်

၂၅။ ဤအခန်းပါ ထပ်တိုးမ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း (Capital Equipment)များအတွက် တန်ဖိုး လျော့စရိတ် ဆိုရာတွင် အထက်အပိုဒ် ၁၇ ပါ အဓိပ္ပာယ်သတ်မှတ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီသည့် မ-တည် အပိုင်ပစ္စည်းများတွင် ထပ်တိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း၏ တန်ဖိုးလျော့စရိတ်ကို ဆိုသည်။

၂၆။ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ်တွင် ထပ်တိုးရယူသည့် မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း (Capital Equipment) များအတွက် နုတ်ပယ်ခွင့် ရရှိမည့် တန်ဖိုးလျော့စရိတ်၏ ၁၂၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ညီမျှသော ပမာဏကို စရိတ်အဖြစ် နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ နုတ်ပယ်ခွင့်ကို ယင်းဝင်ငွေနှစ် တစ်နှစ်တည်း အတွက်သာ ရရှိမည် ဖြစ်သည်။ ဥပမာ - ကျပ် သိန်း ၁၀၀၀ တန်ဖိုးရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း တစ်ရပ်အား ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ်အတွင်း ဝယ်ယူခဲ့ပြီး အဆိုပါပစ္စည်းအတွက် တန်ဖိုး လျော့နှုန်းသည် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း(ကျပ်သိန်း ၁၀၀)ဖြစ်ပါက ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဝင်ငွေနှစ် တစ်နှစ်တည်း အတွက်သာ တန်ဖိုးလျော့စရိတ်အဖြစ် ကျပ် ၁၂၅ သိန်းအား နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်သည်။

တစ်ပြေးညီကျင့်သုံးရန် သတ်မှတ်ချက်များ

၂၇။ အခွန်ထမ်း အနေဖြင့် လုပ်ငန်းမှ အရှုံးပေါ်ပေါက်စေကာမူ အဆိုပါအသုံးစရိတ်အား အပြည့်အဝ နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုရမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းအရှုံးအား ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ နောက်နှစ်များသို့ ဆက်လက်သယ်ဆောင် နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုရမည်။

၂၈။ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ၊ အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေ တစ်ရပ်ရပ်အရ အခွန် ကင်းလွတ်ခွင့် ရရှိထားသော အခွန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း ဤအခန်းပါ တန်ဖိုးလျော့စရိတ် အား နုတ်ပယ်ခွင့်နှင့် အရှုံးသယ်ဆောင်နုတ်ပယ်ခွင့်အားခံစားခွင့် ရှိစေရမည်။

၂၉။ တိုးမြှင့်ပေးသော တန်ဖိုးလျော့စရိတ်အား ခံစားရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်း
၏ တန်ဖိုးထက်မပိုစေရ။

အခန်း (၆)

အထွေထွေ

၃၀။ ဤလုပ်ထုံးလုပ်နည်းပါ အခွန်ဆိုင်ရာသက်သာခွင့်များကို အခွန်ရှောင်ရှားလိုသော
ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ရယူကြောင်း သို့မဟုတ် မမှန်ကန်သော ဖော်ပြချက်များကို တင်ပြ၍ ရရှိခြင်း
ဖြစ်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါက အခွန်ဆိုင်ရာသက်သာခွင့်အား ငြင်းပယ်ခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းခြင်း
သို့မဟုတ် ပြန်လည်စည်းကြပ်ခြင်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

စိုးဝင်း

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

စာအမှတ်၊ စာစ / ဘဏ္ဍာ - ၂ / ၁ / ၂၉၅ (၂၀၂၀/ ၂၀၂၀)

ရက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန်လ ၁၇ ရက်

ဖြန့်ဝေခြင်း

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး

အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအားလုံး

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး

ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့

နေပြည်တော်ကောင်စီ

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးများအားလုံး

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ရုံး

မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီ

စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနရှိ ဦးစီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအားလုံး

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်

ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန

} မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်းကြေညာ ပေးပါရန်
မေတ္တာရပ်ခံချက်ဖြင့် ပေးပို့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလက်မှတ်ရပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့်စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(UMFCCI)

(ညီနောင်အသင်းများအား ထပ်မံဖြန့်ဝေပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံချက်ဖြင့်ပေးပို့ပါသည်။)

ဤဝန်ကြီးရုံး၊ ဌာနခွဲများ အားလုံး

အမိန့်အရ

(ထွန်းထွန်းနိုင်)

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်